
Protokół Nr XXVI/18 

Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne 

odbytej w dniu 7 września 2018 r. 

 

Obrady Sesji rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 12:15. Rada Gminy obradowała 

w budynku świetlicy wiejskiej w Kołakach Kościelnych. 

Ad. 1)   
Obrady XXVI Sesji Rady Gminy Kołaki Kościelne otworzyła i prowadziła Przewodnicząca 

Rady – Pani Dorota Sobol, która przywitała radnych gminy (lista obecności Zał. Nr 1), Wójta 

Gminy Sylwestra Jaworowskiego, ks. Dziekana Zbigniewa Choromańskiego, ks. Wikariusza 

Piotra Ćwikłę, dyrektora GDDKiA Wojciecha Borzuchowskiego, dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Kołakach Kościelnych Henryka Rakoczego, Prezesa Zarządu Gminnego OSP 

w Kołakach Kościelnych Adama Łubnickiego, mecenasa Przemysława Rawa-Klocek, 

wszystkich pracowników Urzędu Gminy (Zał. Nr 2), Panie i Panów sołtysów (lista obecności 

Zał. Nr 3). W sesji nie brali udziału mieszkańcy gminy Kołaki Kościelne (Zał. Nr 4). 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad 

– w sesji udział bierze 12 radnych. 

Ad. 2) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXVI sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad XXVI sesji Rady Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z XXV sesji Rady Gminy z dnia 28 czerwca  2018 r. 

5. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

      a/ zmian w budżecie gminy, 

      b/ przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

     c/ aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne, 

     d/ studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki 

Kościelne, 

     e/ ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz w miejscu sprzedaży, zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne, 

     f/ wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach 

publicznych na terenie Gminy Kołaki Kościelne, 

    g/ zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych publicznych, 

    h/ nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Kołaki Kościelne. 

7. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za I 

półrocze 2018 r.  

8.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o oświadczeniach majątkowych za 2017 rok 

złożonych przez radnych Rady Gminy Kołaki Kościelne. 

9.  Informacja Urzędu Skarbowego o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2017 rok 

przez radnych Rady Gminy Kołaki Kościelne. 

10. Informacja Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych za 2017 rok składanych przez 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz 

osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 



12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 5). 

Następnie zapytała, czy są uwagi dotyczące przedstawionego porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie porządku obrad 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 3) 

W tym punkcie radni nie składali interpelacji i zapytań. 

Ad. 4) 

W tym punkcie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi do protokołu z obrad z XXV 

sesji Rady Gminy z dnia 28 czerwca 2018 r.  

Radni nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie protokołu poprzez 

głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z obrad z XXV sesji Rady Gminy z dnia 28 

czerwca 2018 r.  został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 5)   
W tym punkcie Wójt Gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. 

Poprzednia sesja miała miejsce 28 czerwca 2018 r. na której Wysoka Rada podjęła 

następujące uchwały w sprawie:  

1/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za rok 2017 rok, 

2/ udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2017 r. 

3/ zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2018 – 2029, 

4/  zmian w budżecie gminy, 

5/ zmiany uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych                      

i niepublicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych i szkół podstawowych na terenie 

gminy Kołaki Kościelne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania                                    

i wykorzystania dotacji, 

6/ zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 

września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r., 

7/ ustalenia wynagrodzenia wójta. 

Powyższe uchwały zostały przedłożone Wojewodzie Podlaskiemu, w sprawach dotyczących 

oświaty również do Kuratorium Oświaty w Białymstoku, a w sprawach finansowych do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku. 

W okresie między sesjami Urząd Gminy realizował bieżące sprawy. Z ważniejszych rzeczy, 

które zostały zrealizowane w tym okresie to: 

1/ 2 lipca została podpisana umowa z wykonawcą na budowę instalacji solarnych na terenie 

Gminy Kołaki Kościelne. Obecnie wykonawca weryfikuje złożone przez mieszkańców 

ankiety oraz przeprowadza inwentaryzacje budynków w celu przygotowania wstępnego 

projektu. Będzie to 87 gospodarstw zaopatrzonych w te instalacje do grzania ciepłej wody z 

energii słonecznej, 



2/ Obecnie kończy się budowa w zasadzie pięciu wiat przystankowych w miejscowościach. 

Jeżeli są takie potrzeby w innych miejscowościach, to prosimy zgłaszać, będziemy na bieżąco 

to realizować. 

3/ Dobiegają końcowi prace związane z „termomodernizacją budynku Urzędu Gminy w 

Kołakach Kościelnych”, przedwczoraj zaczęto montować panele fotowoltaiczne na dachu, z 

których będzie pobierana energia do bieżącego funkcjonowania Urzędu, 

4/ Kończy się również remont SUW Zanie-Leśnica. Stacja pracuje już na nowych 

podzespołach. Wykonawca złożył wniosek o odbiór zadania. W tej chwili trwa badanie 

jakości wody po zmianie tych urządzeń i  oczekujemy w najbliższym czasie odbioru 

końcowego 

5/ Ze względu na ograniczone środki Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, 

Gminie przyznano kwotę 17 900,00 zł na ten rok na demontaż, transport i utylizacje wyrobów 

zawierających azbest. W kolejności zgłaszanych przez Państwa potrzeb będziemy to 

realizować. W następnych latach też będziemy pozyskiwać te dotacje, jeżeli ktoś w tym roku 

nie załapie się na zabranie azbestu, to w następnym roku będzie w pierwszej kolejności.  

6/ Obecnie trwają prace remontowe w Kołakach Kościelnych na ulicy Wyszyńskiego. Są 

pewne uwagi. Te uwagi oficjalnie do mnie nie trafiły do tej pory, ale wiem, że są uwagi 

dotyczące szerokości jezdni. Pokrótce chcę Państwu powiedzieć, na czym będzie polegał 

remont, to nie jest przebudowa, tylko remont, bo na takie zadanie tylko dostaliśmy 

dofinansowanie. Szerokość jezdni, asfaltu będzie miała 5 m, dla porównania powiem, że ta 

droga, która biegnie z Kołaki do drogi nr 8, droga powiatowa, też asfalt ma szerokość 5 m. U 

nas dodatkowo będą krawężniki, nie będą wyglądały, jak tej chwili jest wykop. Jeżeli zostanie 

położony już asfalt, te krawężniki nie będą tak wysoko wystawać, a w czterech miejscach na 

długości 20-30 m szerokość jezdni di przejechania pojazdów będzie wynosiła 7 m. Myślę, że 

na tak krótkiej drodze 4 takie miejsca do mijania się w zupełności wystarczą. Parametry drogi 

zostały zaprojektowane zgodnie z obowiązującymi przepisami, przez co droga ta będzie miała 

parametry drogi publicznej, do tej pory była to droga wewnętrzna. Musimy dostosować 

parametry tej drogi do drogi publicznej, ponieważ jest taki warunek otrzymania 

dofinansowania. Także wszyscy muszą się uzbroić w cierpliwość, bo teraz trwa budowa, nie 

należy jej oceniać w środku, tylko na koniec. 

7/ Pozyskano dofinansowanie na budowę Placu Zabaw w miejscowości Zanie-Leśnica z 

Funduszu Składkowego KRUS na kwotę 29 900,00 zł pokrywającą 100% kosztów budowy. 

Jest to wspólny wniosek z OSP Krusze-Łubnice. Bardzo za to dziękuję. Złożono również 

kolejny wniosek do KRUS na dofinansowanie do zakupu sprzętu dla jednostek OSP 

Szczodruch  i Krusze-Łubnice. 

8/ W ramach Funduszu Sprawiedliwości złożono także wniosek na dofinansowanie w 

wysokości 100% do zakupu sprzętu do jednostki OSP Kołaki Kościelne oraz Krusze-Łubnice. 

9/ W dniu 15 sierpnia odbył się festyn odpustowy.  Tu dziękuję wszystkim sponsorom, dzięki 

którym to się odbyło. Chciałbym wymienić naszych przedsiębiorców, którzy nas wsparli: 

- Piekarnia P. Konarzewscy i Wojtkowscy 

- firma „KACPOL” i sklep „U Ewy”  P. Czajkowscy 

- Sklep „OSKAR” P. Wnorowscy, 

- firma „Kotowscy”, 

- firma „RAFROL” P. Kotowski, 

- firma „MILTRA” P.  Milewski, 

- firma „JAWOR” P. Jaworowscy, 

- firma „JATRA” P. Jaworowscy. 

10/ Ze środków funduszu Działaj Lokalnie, który dofinansowuje gmina realizowane są 

projekty w Szkole Podstawowej w Kołakach Kościelnych i Świetlicy Wiejskiej w Zaniach-



Leśnicy. W Zaniach z tych środków od podstaw remontowana jest przez członków 

Stowarzyszenia „Moja Wieś” kuchnia wraz z wyposażeniem.   

11/ Delegacje Urzędu Gminy Kołaki Kościelne w osobach Wójta, Przewodniczącej Rady 

Gminy oraz Prezesa Związku Gminnego OSP uczestniczyły w Mszach Polowych na terenie 

gminy, organizowanych przez sołtysa i mieszkańców Czarnowo-Undy oraz Wróble-

Arciszewo przy mogiłach upamiętniających poległych w obronie ojczyzny. 

12/ W dniu 25 sierpnia samochód gminny zabezpieczało technicznie pielgrzymkę rowerową 

do Płonki, zorganizowaną przez Klub Rowerowy RH+ z Dyrektorem Szkoły Panem 

Henrykiem Rakoczym na czele – pomimo niesprzyjającej pogody gratulujemy uczestnikom 

dotarcia do celu (Zał. Nr 6). 

Ad. 6a)  

W tym punkcie Pani Skarbnik przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy. 

Zwróciła uwagę, że w objaśnieniach, w załączniku Nr 5 do tej uchwały jest po stronie 

zmniejszeń planowanych wydatków w działach - poproszę o skreślenie punktu 6, bo on tylko 

dotyczy zwiększenia, a tam było powtórzone i po stronie zwiększeń i zmniejszeń.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 7). 

Ad. 6 b) 

W tym punkcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że był omawiany na komisjach i 

poprosiła o głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 

dostarczania wody na terenie Gminy Kołaki Kościelne w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 8). 

Ad. 6c)  
W tym punkcie uchwałę w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego gminy Kołaki Kościelne przedstawił Wójt Gminy. Zwrócił uwagę, że każdy 

Wójt podczas kadencji musi przedstawić Państwu analizę zaistniałych zmian w studium 

uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego. Ostatnie studium, jakie było aktualne, 

było tworzone w 2003 roku, czyli ta analiza zawiera wszystkie zmiany, które nastąpiły w 

ciągu tych 15 lat. Jest to ponad trzydziestostronicowa dokumentacja. Jeżeli są jakieś uwagi, to 

proszę o pytania. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne 

poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie w sprawie aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. 

Nr 9). 

Ad. 6d) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne przedstawił Wójt Gminy, 

wskazując na to, że    Przesłanką przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne była potrzeba 

dokonania kompleksowej zmiany obowiązującego studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne uchwalonego uchwałą Nr 

VI/40/03 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 29 lipca 2003 r. w sprawie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne, z 

uwagi na jego nieaktualność jak też na upływ czasu i zmiany w przestrzennym 

zagospodarowaniu gminy, jak też zmiany społeczno gospodarcze, jakie zaszły w gminie od 

2003 r. do chwili obecnej. Ponadto liczne zmiany ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym, jak też innych ustaw wpływających na zagospodarowanie przestrzenne 

spowodowały, że obowiązujące studium nie spełnia podstawowego zadania, jakie zostało 

ustalone w art. 3 ust 1 ustawy o planowaniu przestrzennym, mianowicie, że studium jest 

instrumentem kształtowania polityki przestrzennej na terenie gminy. Polityka przestrzenna 

ustalona w studium w 2003 r. nie odpowiada częściowo w obecnym czasie, dlatego należy ją 

zaktualizować, zgodnie z obecnie obowiązującymi przepisami i trendami rozwojowymi 

gminy.      

Na komisjach tego nie wspomniałem, umknęło mi to, ale do tego studium wpłynęła jedna 

uwaga. Firma R. Power Warszawa wniosła do projektu studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne i dotyczy nieruchomości w 

ewidencji gruntów 156 oraz 155/1 położone w miejscowości Ćwikły Krajewo, że w związku 

z obwieszczeniem Wójta Gminy Kołaki Kościelne o wyłożeniu do publicznego wglądu 

projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kołaki 

Kościelne z dnia 25.05.2018 r. ze względu na podjęte kroki dotyczące realizacji inwestycji, tj. 

budowy elektrowni fotowoltaicznej na działkach 156 i 155/1 w miejscowości Ćwikły 

Krajewo proszę o zaznaczenie w projekcie studium w/w działek, jako tereny pod urządzenia 

odnawialnych źródeł energii, z wyjątkiem elektrowni wiatrowych o mocy powyżej 100 kW a 

także ich stref ochronnych. Działki te w projekcie studium są zaznaczone jako działki rolne 

posiadające dostęp do drogi a także znajdują się w bliskim sąsiedztwie terenów 

produkcyjnych, sąsiednia miejscowość Wiśniewo, gm. Zambrów, co stanowi atrakcyjne 

miejsce do lokalizacji inwestycji związanych z odnawialnymi źródłami energii. Zastosowanie 

odnawialnych źródeł energii jest zgodne z zasadą rozwoju zrównoważonego konstytucyjnie 

obowiązującą w Polsce i wymagane zobowiązaniami międzynarodowymi Polski, zwłaszcza 

wynikającymi z członkostwa w UE i z ratyfikowania przez Polskę ramowej konwencji 

Narodów Zjednoczonych o przeciwdziałaniu zmianom klimatu. Końcowo pragnę podkreślić, 

że powinniśmy dążyć do zwiększenia udziału odnawialnych źródeł energii w produkcji 

energii, a tym samym ograniczyć opieranie się na produkcji energii elektrycznej pochodzącej 

ze spalania węgla kamiennego i brunatnego. 

W odpowiedzi na tą uwagę wydałem Zarządzenie Nr 295/18 Wójta Gminy Kołaki Kościelne 

z dnia 21 sierpnia 2018 r. w sprawie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu Studium 

uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne w okresie jego 

wyłożenia do publicznego wglądu (Zał. Nr 10). 



W tej chwili w żaden sposób to nie blokuje, nie utrudnia inwestorowi podjęcia działań 

związanych z realizacją swojej inwestycji. W tym momencie chciałbym Państwa prosić, bo 

tak nakazują nam przepisy o zagłosowanie, czy są Państwo za takim rozstrzygnięciem, czy są 

Państwo przeciwni temu rozstrzygnięciu. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zadawali pytań, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie nad 

przedstawionym rozstrzygnięciem: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Rozstrzygnięcie przyjęto jednogłośnie. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie uchwały w sprawie studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kołaki Kościelne: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy  została 

podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 11). 

Ad. 6e) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz w 

miejscu sprzedaży, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

na terenie Gminy Kołaki Kościelne przedstawiła Przewodnicząca Rady, odczytując uchwałę. 

Uchwała jest bez zmian, była omawiana na komisjach. 

Radni nie podjęli dyskusji, więc Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie uchwały w 

sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży oraz w miejscu sprzedaży, zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne poprzez głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży oraz w miejscu sprzedaży, zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. 

Nr 12). 

Ad. 6f) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania 

napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

przedstawiła Przewodnicząca Rady 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie wprowadzenia odstępstwa od 

zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 13). 

Ad. 6g) 

W tym punkcie uchwałę w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii dróg gminnych 

publicznych przedstawił Wójt Gminy. Uchwała ta dotyczy drogi ul. Wyszyńskiego, która jest 



przystosowywana do parametrów drogi publicznej i w związku z tym otrzymamy 

dofinansowanie na remont tej drogi z Urzędu Marszałkowskiego.  

W tej chwili przybył na sesję Pan Stefan Krajewski, przedstawiciel Urzędu 

Marszałkowskiego. 

Dlatego musicie podjąć Pastwo tą uchwałę, bo musimy zaliczyć tą drogę do kategorii dróg 

publicznych ze względu na przyznane środki finansowe. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o dalszą dyskusję.  

Dyskusji nie podjęto, więc Przewodnicząca przeszła do głosowania nad uchwałą: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do 

kategorii dróg gminnych została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 14). 

Ad. 6h) 

W tym punkcie kolejna uchwała, to nadanie Honorowego Obywatelstwa Gminy Kołaki 

Kościelne. Przewodnicząca Rady poprosiła o podjęcie tej uchwały. Następnie odczytała treść 

uchwały i poprosiła o głosowanie: 

- za – 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa 

Gminy Kołaki Kościelne została podjęta jednogłośnie (Zał. Nr 15). 

Następnie akt został wręczony ks. Dziekanowi Zbigniewowi Choromańskiemu, który zabrał 

głos i podziękował za  to wyróżnienie i za współpracę z gminą. 

Ad. 7) 

W tym punkcie informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za I 

półrocze 2018 r. przedstawiła Skarbnik Gminy (Zał. Nr 16) oraz opinię RIO w Białymstoku, 

która jest pozytywna (Zał. Nr 17). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 8) 

W tym punkcie informację o oświadczeniach majątkowych za 2017 rok złożonych przez 

radnych Rady Gminy Kołaki Kościelne przedstawiła Przewodnicząca Rady Dorota Sobol 

(Zał. Nr 18). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 9) 

Informację Urzędu Skarbowego o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2017 rok przez 

radnych Rady Gminy Kołaki Kościelne przedstawiła Przewodnicząca Rady (Zał. Nr 19). 

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 10) 

Informację Wójta Gminy o oświadczeniach majątkowych za 2017 rok składanych przez 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz 

osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta przedstawił Wójt Gminy (Zał. Nr 

20).  

Dyskusji nie podjęto. 

Ad. 11) 

W związku z tym, że nie było interpelacji i zapytań radnych, nie było też odpowiedzi. 

Ad. 12) 

Radni nie składali wniosków i oświadczeń. 

 

 



Ad. 13) 

W sprawach różnych został przedstawiony materiał dotyczący i podsumowujący pracę Rady 

Gminy tej kadencji w postaci filmu. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy. Nadmienił, że obecnie trwa procedura sporządzania  

planów zagospodarowania przestrzennego, związanych z późniejszym rozwojem gminy, m. 

in. z zachęcaniem inwestorów do inwestowania w naszej gminie i do tego niezbędne są plany 

zagospodarowania przestrzennego. Ta procedura trwa już ponad dwa lata, związane jest to z 

licznymi uzgodnieniami, z instytucjami. Takie uzgodnienia musieliśmy dokonać, jedno z 

najważniejszych uzgodnień w GDDKiA Oddział w Białymstoku. Jest dzisiaj z nami Pan 

dyrektor tego oddziału Wojciech Borzuchowski. Dziękuję za przychylność, za to, że te 

procedury tak szybko przebiegły. W zasadzie już jesteśmy praktycznie na samym końcu, 

mam nadzieję, że na następnej sesji ten plan zostanie uchwalony. Bardzo dziękuję Panu 

dyrektorowi. 

Następnie głos zabrał dyrektor Oddziału GDDKiA Pan Wojciech Borzuchowski, podziękował 

i zwrócił uwagę, że jest to zwykłe wykonywanie naszych obowiązków, jeżeli prawo na to 

zezwala, to w lokalnym środowisku trzeba pomagać, nie przeszkadzać. W tej chwili oddział 

białostocki realizuje 15 kontraktów na drogach ekspresowych, jest to najwięcej w kraju. I to 

cieszy, bo przez tyle lat byliśmy białą plamą, w tej chwili to się radykalnie zmienia. I chyba 

dlatego, że byliśmy białą plamą, to też realizujemy na północy województwa mazowieckiego, 

aż do Wyszkowa. Trzy trasy ekspresowe są i będą w trakcie realizacji, czyli S-8, 

przebiegająca też przez teren Gminy Kołaki, droga S61 Via Baltica, która ma początek w 

Podborzu koło Ostrowi Mazowieckiej i pobiegnie do granicy północnej, droga S19, czyli tzw. 

Via Carpatia  - to przed nami. Do roku 2027 zakres zadań, które zostaną wykonane na terenie 

województwa podlaskiego w zakresie budowy dróg ekspresowych przekroczy kwotę o 

wartości 14 mld zł. Na tym Pan dyrektor zakończył i poprosił o pytania. Podziękował, życzył 

sukcesów i że ten krótki film pokazuje, że mały samorząd, bo jeśli chodzi o liczebność, to 

jeden z najmniejszych w województwie a jednak skutecznie zarządzany, osiąga sukcesy. 

Następnie Pan Wójt odniósł się do obecności marszałka Stefana Krajewskiego i podziękował 

za dotychczasową współpracę, za pozytywne opiniowanie dla naszych wniosków, bo nie 

pamiętam który nasz wniosek nie przeszedł, bo chyba żaden, wszystkie przeszły, są 

realizowane, jak Państwo widzieliście na filmiku, także Panie Marszałku – bardzo dziękuję. 

Następnie głos zabrał Marszałek Pan Stefan Krajewski. Zwrócił uwagę na to, że dużo dziś 

widzieliśmy, gratuluję ks. Dziekanowi honorowego obywatelstwa, chciałbym pogratulować 

tej aktywności gminie, władzom gminy, radnym, bo to widać. Zmieniają się nasze obszary 

wiejskie, duże środki i z PROW-u, ale i z RPO zostały skierowane na to, tak jak widzieliśmy 

termomodernizacja, odnawialne źródła energii, na ile możemy te inwestycje wspieramy, ale 

tak naprawdę ostatnia kadencja, to bardzo duże środki, które zostały przeznaczone i 

zainwestowane w rozwój dróg. Drogi wojewódzkie z działania Polska Wschodnia – program 

operacyjny. Dziękuję też Generalnej Dyrekcji, bo też taka współpraca była prowadzona 

pomiędzy Podlaskim Zarządem Dróg Wojewódzkich i te inwestycje są czynione, ale też 

dzięki wprowadzeniu po raz pierwszy środków do PROW-u na budowę dróg lokalnych, to 

takich dróg, jak ta w gminie Kołaki, powstało ponad sto w naszym województwie. Nie 

zawsze jest tak, że dana gmina, dany powiat w te kryteria ogólnie zapisane się wpisuje. 

Zawsze to jest tam jakaś nauka płynąca na kolejne nabory, też w uzgodnieniu z 

Ministerstwem Rolnictwa oraz Ministrem Rolnictwa staramy się, żeby te działania były. Bo 

co jest najpilniejsze na obszarach wiejskich dla rolników, to drogi dojazdowe, to woda czysta, 

wysokiej jakości, ale też sprawnie dostarczona, przy okazji suszy. Też rozmawiamy i ostatnio 

z przedstawicielami Wód Polskich, żeby wydatkować pieniądze, które mogą być 

wydatkowane na mała retencję, mikroretencję, bo to też pokazuje w przypadku tego roku, że 

ta sytuacja związana z suszą pokazuje, jak dużo jest jeszcze do zrobienia i to staramy się 



czynić. Pozdrawiam też wszystkich od Zarządu Województwa, Pana Marszałka Jerzego 

Leszczyńskiego. Staramy się współpracować z samorządami, niezależnie od tego, nawet gdy 

gdzieś jest wójt z innej opcji, jakiej my jesteśmy, czy radni, to tak samo staramy się, żeby ta 

współpraca była jak najlepsza. Na pewno z naszych ust nigdy nie padnie, jeśli będzie 

samorządowiec z innej opcji, niż nasza, to pieniędzy nie dostanie. Bo nie daje się pieniędzy 

dla wójta, dla burmistrza, dla starosty, tylko te pieniądze idą dla lokalnej społeczności, dla 

mieszkańców, którzy od lat na te inwestycje czekają, niezależnie jakie jest źródło 

pochodzenia tych pieniędzy, one powinny trafiać bezpośrednio do tych beneficjentów, 

właśnie do tych lokalnych społeczności. Takie ostatnie właśnie nasze działania, które 

wprowadziliśmy dodatkowo, i tutaj też gmina z jednego skorzystała, z drugiego mam 

nadzieję, że w przyszłym roku ze zdwojoną siłą skorzysta, wsparcie dla OSP na zakup 

wyposażenia, na doposażenie. Ale też program nowy, czyli skierowany na rozwój obszarów 

wiejskich, tutaj wójt skorzystał z tek KRUS, ale zachęcam do skorzystania z tej 

samorządowej województwa, czyli też inicjatywa zgłoszona przez sołectwo, przez radę 

sołecką, 50% współfinansowania od nas i 50% współfinansowania z samorządu gminnego i to 

też udaje się dzięki temu zrobić więcej. W ramach tej suszy współpracujemy i z gminami i z 

wojewodą, daliśmy też pracowników, żeby byli w komisji rozstrzygającej, czy są jakieś 

kwestie sporne, tak żeby jak najszybciej z tym tematem sobie poradzili. Na tym zakończył 

Pan Marszałek wystąpienie i poprosił o pytania. 

Następnie głos zabrał dyrektor Szkoły Podstawowej w Kołakach Kościelnych Pan Henryk 

Rakoczy. Zwrócił uwagę na to, że okres współpracy jego z obecna radą, to zaledwie półtora 

roku, ale był to czas bardzo dobrze wykorzystany. Odniósł się też do współpracy szkoły z 

radą, która reprezentuje. W tym okresie w ciągu ostatniego roku realizowaliśmy kilka różnych 

projektów, m. in. projekt „Wzorowa łazienka”, projekt „Bezpieczna+”, „Aktywna tablica”, 

projekty nakierowane na działania kulinarne, projekty związane z wyjazdami na „Zielone 

Szkoły”. Te wszystkie działania nie mogłyby się odbyć bez wkładu własnego, bo żeby 

pozyskać środki zewnętrzne, to trzeba zagwarantować jakiś wkład własny. To zrozumienie ze 

strony Pana Wójta, ze strony rady było i takie środki pozyskiwaliśmy i dzięki temu nasi 

uczniowie mieli możliwość uczestniczenia. To przekładało się na zwiększoną aktywność 

młodzieży, na ich zwiększone zainteresowanie a efektem końcowym były wyniki nauczania, 

co w roku ubiegłym, wszyscy Państwo doskonale wiecie, nasza szkoła była w Regionie 

najlepsza. Ten rok też zaczyna się bardzo owocnie, bo 22 godziny dodatkowych zajęć 

dostaliśmy od organu prowadzącego. Pan Wójt pośrednio przez Radę Gminy taką zgodę 

mamy, więc zajęć rozwijających dla dzieci, zajęć artystycznych, sportowych, ale też zajęć 

wyrównawczych dla tych, którzy potrzebują odbędzie się dość sporo. W najbliższy wtorek, 

jedenastego nasza szkoła w całości, wszystkie dzieci jadą do Ziołowego Zakątka, to jest 

miejscowość Koryciny, na Zieloną Szkołę, także wkład własny finansowy i także osobisty 

Pani Przewodniczącej, dziękuję za autobus. Uważam, że zrozumienie Państwa potrzeb, 

szkoły, dzieci jest ogromne, za co serdecznie dziękuję i myślę, że będziemy dalej tak 

współpracować. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Dorota Sobol – na rozpoczęciu roku szkolnego, 

wspomniał Pan, w związku z zaistniałymi zmianami w szkolnictwie, Szkoła Podstawowa ze 

zmiany Zespołu Szkół – sztandar. Rozmawialiśmy, przekazałam to radnym na ostatnich 

komisjach, wszyscy radni jednogłośnie stwierdzili, że swoją dietę przekażą na sztandar. Jest 

to koszt rzędu 8 tys. zł. Mając tak zacnego patrona Arcybiskupa Jałbrzykowskiego, musimy 

mieć ten sztandar. 

Głos zabrał Pan dyrektor szkoły i wyjaśnił, dlaczego ten sztandar musimy zrobić, dlatego, że 

tamten sztandar nadawany był Zespołowi Szkół, natomiast w momencie kiedy Zespół Szkół 

przestał istnieć, nie mamy w tej chwili sztandaru. Wychowanie dzieci bez patrona, bez 

sztandaru, troszeczkę mija się jakby… i dlatego bardzo istotnym elementem jest, żeby ten 



sztandar był ufundowany. Myślę, że ten rok szkolny pozwoli na to, żebyśmy go zamknęli 

takim sztandarem. Także Państwu radnym, Pani Przewodniczącej dziękuję za zrozumienie 

problemu. 

Następnie głos zabrał Pan Adam Łubnicki, prezes ZG OSP w Kołakach, który przeprosił, że 

nie zbierał nigdy głosu przed tak znamienitym audytorium, jest to pierwszy raz, dlatego mam 

tremę, będę się wspomagał kartką. Złożył gratulacje ks. Dziekanowi za otrzymanie 

honorowego obywatelstwa. Następnie w imieniu wszystkich jednostek OSP z ternu gminy 

Kołaki Kościelne, jako Prezes ZG OSP chciałbym serdecznie podziękować za udaną 

współpracę z Wysoką Radą pod kierunkiem Pani Przewodniczącej oraz dla Pana Wójta. 

Kadencja ta była bardzo udana dla naszych jednostek, reaktywacja straży w Kruszach, rozwój 

jednostki w Szczodruchach, doposażenie w niezbędny sprzęt wszystkich jednostek, chciałoby 

się więcej, ale wiemy jaka jest sytuacja. Dziękujemy bardzo serdecznie w imieniu wszystkich 

strażaków dla Pani Przewodniczącej i dla Pana Wójta. Otrzymaliśmy dwa bojowe 

samochody, jeden samochód jest w Kołakach, drugi samochód jest w Kruszach. Jest to taki 

dobry wynik naszej współpracy z Wysoką Radą, z Panią Przewodniczącą, z Panem Wójtem. 

Dzięki wspólnym wnioskom stworzonych z Urzędem Gminy powstały również liczne 

projekty, służące naszym mieszkańcom i jak było pokazane na tym filmie: altany, siłownia, 

różne uroczystości i festyny. Straż stara się działać jakby we wszystkich kierunkach z 

mieszkańcami, pomijam wyjeżdżanie do jakiś akcji. Wierzymy, że wspólnymi siłami można 

zdobyć wiele a dalsza współpraca będzie udana i owocna. 

Następnie głos zabrał wikariusz tutejszej parafii ks. Piotr Ćwikła, podziękował za 

zaproszenie. Zwrócił uwagę, że od trzech lat parafia w Kołakach Kościelnych organizuje 

letnie półkolonie, które nie odbyłyby się, gdyby nie wsparcie Pana Wójta i Pani 

Przewodniczącej i całej Rady Gminy Kołaki Kościelne. W imieniu rodziców, dzieci, parafii 

podziękował za piękną współpracę. Jako wikariusz dziękuję za każdą pomoc od Państwa, za 

to, że nigdy nie odchodzę z kwitkiem. To co powiedziałam w tym roku na podziękowaniu 

podczas mszy św. rozpoczynającej półkolonie, że najpiękniejszą taką zapłatą, wdzięcznością 

dla tych wszystkich, którzy organizują czy półkolonie, czy jakieś inne wyjazdy dla dzieci, jest 

ten uśmiech na twarzy dzieci i wspólnymi siłami udało nam się dokonać tego, że przez 5 dni 

trwania tych półkolonii ten uśmiech z twarzy dzieci nie zniknął. Za ta współpracę bardzo 

dziękuję i życzę pokoju. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 14) 
Przewodnicząca Rady podziękowała i zamknęła obrady XXVI sesji Rady Gminy. 
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